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سیاه کلی گفت: مردم هنوز کاهش تورم را احساس 
نکردند، به عبارت دیگر هنوز آثار اقدامات دولت 
برای کاهش تورم توسط مردم مشهود نیست، از 
این رو امیدوار هســتیم که دولت در مسیر کاهش 

تورم جدیت به خرج دهد.
رئیس ســابق قوه قضائیه که با دعوتنامه گروه های مختلف 
جناح سیاسی و نمایندگان مجلس یازدهم وارد عرصه رقابت 
انتخابات ریاست جمهوری شده بود، در مناظرات انتخاباتی اعلام 
کرد کــه در صورت پیروزی در انتخابات نرخ تورم تک رقمی 
و حتی نیم درصدی خواهد شد. سید ابراهیم رئیسی که پیش 
از این در مقام ریاســت دستگاه قضا ترک فعل را عامل اصلی 
شرایط فعلی خوانده بود و بر این نکته تاکید می کرد که ترک 
فعل مسئولین دولتی را پیگیری خواهد کرد، در مراسم دریافت 
حکم تنفیذ ریاست جمهوری از رهبری  تغییر وضع موجود را 
به عنوان شــعار اصلی خود در ریاست جدید انتخاب کرد و با 
اشاره به وضعیت اقتصادی سال ۱۴۰۰ از تورم ۴۴ درصدی و 
رشد نقدینگی شکایت کرد.سابقه رئیسی برای رسیدگی به ترک 
فعل مسببین وضع موجود، گله مندی او از تورم ۴۴ درصدی، 

وعده تغییر و کاهش نرخ تورم منجر به شکل گیری این پرسش 
می شود که دولت سیزدهم که با شعار بهبود شرایط اقتصادی 
روی کار آمده، همزمان با ورود به ســال سوم ریاست خود در 
اقتصاد و به ویژه تورم که از مولفه های اصلی اقتصادی محسوب 
می شود، چه اقدامی انجام داده و آیا به سمت تک رقمی شدن 
تورم قدم برداشته است؟ مرکز آمار ایران با انتشار آمار تورم مرداد 
ماه و اعلام تورم ۴۶.۷ درصدی در ماه مذکور از شکست دولت 

در تحقق وعده کاهش نرخ تورم خبر داد.
هنوز نشانه ای از تورم کنترل مشاهده نمی کنیم

هر چند بنابر اعلام مرکز آمار نرخ تورم مرداد ماه نسبت به مدت 
مشابه در سال گذشته که دومین سال عملکرد دولت بوده، یک 
درصد کاهش پیدا کرده اما در مقایسه با سال ۱۴۰۰ که رئیسی با 
لحنی معترض از تورم ۴۴ درصدی گلایه کرده بود و پیش از آن 
هم با وعده هایش از بهبود شرایط خبر داده بود، انتظار می رفت 
در آستانه سومین سالگرد ریاست جمهوری او تورم به ۳۰ درصد 
کاهش پیدا کند اما واقعیت برخلاف انتظارها رقم خورد و طبق 
آمار دولتی نرخ تورم از ۴۴ درصد در سال ۱۴۰۰ به ۴۶.۷ درصد 
در سال ۱۴۰۲ افزایش پیدا کرده است. با توجه به شرایط مذکور 

این پرسش مطرح می شود که دولت سیزدهم در راستای کاهش 
و یا کنترل نرخ تورم اقدامی انجام داده است؟ در پاسخ به این 
پرسش لطف الله سیاه کلی، یکی از نمایندگان عضو کمیسیون 
صنایع و معادن در گفتگو با گسترش نیوز گفت که نشانه ای از 
کنترل تورم مشاهده نمی کند و حتی مردم هم این مورد را در 

زندگی خود لمس نمی کنند.

دولت برای کاهش تورم جدیت به خرج دهد
لطف الله سیاه کلی، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
درباره اقدامات دولت در راستای کاهش نرخ تورم گفت: ما هنوز 
نشانه ای از تورم کنترل مشاهده نمی کنیم اما با توجه به مسیری 
 کــه دولت در آن قرار دارد امیدوار هســتیم این اتفاق صورت 

بگیرد.

او در پاسخ به اینکه آیا در دو سال گذشته دولت عزمی برای 
کنترل تورم داشــته یا خیر، تصریح کرد: بله، هم در بودجه و 
هم در برنامه های دولت برای کنترل تورم تلاش هایی صورت 
گرفت. نمونه آن هم افزایش درآمدهای دولت بود به این ترتیب 
که ناترازی را با درآمدها کم کند که همین اقدام حرکتی برای 

کاهش تورم محسوب می شود.
کاهش تورم توسط مردم مشهود نیست

سیاه کلی در واکنش به اینکه اما مردم هنوز این کاهش تورم 
را احساس نکردند، خاطرنشــان کرد: بله، مردم هنوز کاهش 
تورم را احســاس نکردند، به عبارت دیگــر هنوز آثار اقدامات 
دولت برای کاهش تورم توسط مردم مشهود نیست، از این رو 
 امیدوار هســتیم که دولت در مســیر کاهش تورم جدیت به

 خرج دهد.
تیم اقتصادی دولت برنامه های خود را ابلاغ کند

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به عملکرد 
تیم اقتصادی دولت یادآور شــد: یقیناً اگر تیم اقتصادی دولت 
هماهنگ تر و با برنامه تر باشد، کار بهتر پیش می رود ما انتظار 
داریم تیم اقتصادی دولت برنامه های خود با هدف کنترل تورم 
را ابلاغ کند، از همه بخش ها استفاده کند، سهم نهاددها را از 
اقدامات مربوطه برای کاهش تورم تعریف کند، نگاه نهادی را 
ایجاد کند کــه از این طریق بتواند به اهدافی که مقام معظم 
رهبری اعلام کردند و مجلس هم به دنبال آن است، دست پیدا 

کنیم. یقیقناً بهتر از این می شود کاری کرد.

سیاه کلی عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

تورم گریبان گیر شد
افتتاح یکصدهزار واحد مسکونی طرح نهضت مسکن

 رئیس جمهور: بانک ها تسهیلات مسکن را 
به صورت خاص پرداخت کنند

رئیس جمهور گفت: تلاش های دســت اندرکاران وزارت راه و شهرسازی 
و دیگر فعالان در عرصه ســاخت مسکن باعث کاهش دغدغه های مردم 
می شود و آثار اقداماتی که در ۲ سال گذشته در این زمینه انجام شده در حال 

آشکار شدن است.
 سید ابراهیم رئیسی دیروز در مراسم افتتاح همزمان ۱۰۱ هزار واحد مسکونی در سراسر کشور، 
ضمن تســلیت فرا رسیدن ایام اربعین حسینی و نیز گرامیداشت یاد شهدای دولت، گفت: به 
طور طبیعی هفته دولــت زمان ارائه گزارش اقدامات و عملکرد بخش های مختلف دولت به 
مردم است.وی با بیان این که »مسکن از جمله نیازهای جدی مردم در سراسر کشور محسوب 
می شــود و دولت مردمی نیز از همان آغاز فعالیت خود تأمین مسکن را در اولویت برنامه های 
خود قرار داده است«، افزود: مسکن یکی از بخش های پیشران اقتصاد و تولید است و جا دارد 
از تلاش های همه دست اندرکاران این بخش در وزارت راه و شهرسازی و بخش های همکار، 
نظیر استانداری ها، فرمانداری ها، بانک ها، بخش هایی از نیروهای مسلح و دیگر تلاشگران در 
این عرصه قدردانی کنم.وی با اشــاره به این که »رونق ساخت مسکن در کشور می تواند به 
شکل مستقیم و غیرمستقیم بخش های مختلف اقتصاد و تولید را به حرکت درآورده و ایجاد 
اشتغال کند«، اظهار داشت: نکته مهم تر این است که مسکن با توجه به سهم بالای آن در سبد 
هزینه های خانوار، یکی از دغدغه های جدی خانواده هاست، لذا باید به شکل ویژه مورد توجه 
قرار گیرد.رئیس جمهور تصریح کرد: تلاش های دست اندرکاران وزارت راه و شهرسازی و دیگر 
فعالان در عرصه ساخت مسکن باعث کاهش دغدغه های مردم می شود و آثار اقداماتی که در ۲ 

سال گذشته در این زمینه انجام شده در حال آشکار شدن است.
به گزارش ایسنا،وی با اشاره به افتتاح ۱۰۱ هزار واحد مسکونی طی مراسم امروز، خاطرنشان 
کرد: امروز برای همه ما روز بســیار خوبی اســت و پس از شــکر به درگاه خداوند و تشکر از 
دست اندرکاران اجرا و تکمیل این پروژه ها، از همه می خواهم که با اتکال به خداوند نهضت ساخت 
مسکن را با قوت ادامه دهند تا همه افرادی که به دنبال تهیه مسکن هستند، صاحب خانه شوند.

وی گفت: اینکه امروز نهضت ساخت مسکن در سراسر کشور فعال و فراگیر شده به پشتوانه به 
میدان آمدن همه بخش های مرتبط از جمله وزارت راه و شهرسازی و بانک ها است. بانک ها در 
زمینه رونق بخشی به ساخت مسکن نقش مهمی دارند و باید تسهیلات بخش مسکن سازی را 
جزو تکالیف خاص خود به حساب آورند.در این مراسم که یازدهمین جلسه شورای عالی مسکن 
بود و به فاصله کمتر از یک ماه از جلسه قبلی این شورا برگزار می شد، همزمان با هفته دولت 
۱۰۱ هزار واحد مسکونی در سراسر کشور به طور همزمان افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت.

این واحدهای مسکونی شامل طرح های خودمالک، طرح های حمایتی واگذاری اراضی، مسکن 
روستایی، بافت های فرسوده و ساخت واحدهای ویلایی در برخی استان ها بود.

حوزه سلامت در اولویت برنامه های دولت نیست
عضو کمیسیون بهداشــت مجلس با بیان اینکه حوزه سلامت در اولویت 
برنامه  های دولت نیست، گفت: اگر متولیان امر به صورت منطقی نسبت به رفع 
مشکلات این حوزه اقدام می کردند و حوزه سلامت در اولویت قرار می گرفت 

در حال حاضر با وضعیت بحرانی دارو و سایر مسائل مواجه نبودیم.
یحیی ابراهیمی با انتقاد از اینکه حوزه سلامت در اولویت برنامه های دولت قرار ندارد، گفت: 
مدت ها است با مشکل کمبود و نبود دارو مواجه هستیم اما متاسفانه این مهم به عنوان دغدغه 
جدی مردم در اولویت قرار نمی گیرد و به تامین اعتبارات و بودجه لازم برای این حوزه هم توجه 
چندانی نمی شود. وی با انتقاد از اینکه وضعیت دارو مناسبت نیست و در بودجه توجه چندانی به 
حوزه سلامت نمی شود، افزود: قیمت دارو در کشور نسبت به کشورهای اطراف پایین بوده و این 
موضوع قاچاق دارو را در پی دارد.نماینده مردم سلسله و دلفان در مجلس  در گفت و گو با خانه 
ملت، با بیان اینکه مقایسه درآمد پزشکان با سایر مشاغل اقدام درست و منطقی نیست، افزود: 
تعرفه های پزشکی به هیچ وجه واقعی نیست و نمی توان آن را با هزینه نهاده های تولید مقایسه 
کرد.ابراهیمی یادآور شد: جای تعجب است که دولت نسبت به کاهش تعرفه ها اقدام کرده در 
حالی که این تصمیم غیرمنطقی، افزایش پرداختی از جیب مردم را در پی داشته و اگر متولیان امر 
به صورت منطقی نسبت به رفع مشکلات این حوزه اقدام می کردند در حال حاضر با وضعیت 

بحرانی دارو و سایر مسائل مواجه نبودیم.

 مردم به امید استفاده از کارت آزاد جایگاه
 به پمپ بنزین نروند

رئیس صنف جایگاهداران کشــور گفت: کسی منکر کنترل مصرف نیست 
ولی مصرف کننده واقعی و جایگاه های سوخت نباید در سراسر کشور قربانی 

راهکارهای سلبی و محدودیت ها شوند.
اســدالله قلیزاده  درباره ایجاد صف های طولانی در پمپ بنزین ها اظهار داشت: خودروهای 
پرمصرف و افزایش تقاضا برای مصرف در ایام گرم سال باعث ایجاد صف های طولانی می شود، 
البته محدودیت های سوخت گیری و عوامل دیگری هم تاثیرگذار است، فعلا اولویت اصلی، تامین 
به موقع بنزین و گازوئیل جایگاه هاست، در هر حال قطعا مشکلاتی وجود دارد و لزوم پاسخگویی 
شفاف مدیران تصمیم ساز به مردم در مورد محدودیت های موجود احساس می شود و با تحقق 

مصوبه مجلس در مورد استفاده از کارت سوخت شخصی فاصله داریم.
طرح های سلبی سوخت منجر به ایجاد مشکل شده است

وی گفت: در ارائه راهکارها و سیاســت های غیرقیمتی عدم مشــورت با مجموعه صنفی 
جایگاهداران که اصلی ترین مرجع تخصصی آگاه به فرآیند توزیع سوخت در سطح جایگاه هاست 
موجب می شود اکثر طرح ها سلبی باشد و به دلیل مشکلات زیرساختی به اهداف نرسد و ایجاد 

نارضایتی کند.
مصرف کننده واقعی و جایگاه ها نباید قربانی محدودیت ها شوند

رئیس صنف جایگاهداران کشــور ادامه داد: سیاست های غیرقیمتی اگر درست لحاظ نشود 
و با مجوز قطعی مقامات ارشد کشور نباشد یا تصمیمات محلی متنوع تصمیمات کشوری را 
تحت الشعاع قرار دهد، آسیب های خاص خود را دارد، کسی منکر کنترل مصرف نیست ولی 
مصرف کننده واقعی و جایگاه های سوخت نباید در سراسر کشور قربانی راهکارهای سلبی و 

محدودیت ها شوند.
مردم حتما از کارت سوخت شخصی استفاده کنند

وی در گفت وگو با ایلنا،بیان داشــت: اصولا هر جایگاه بایستی حداقل یک کارت آزاد داشته 
باشد، البته فعلا در مورد تعداد کارت های آزاد جایگاه ها و مشکلات موجود روند فعلی سوختگیری 
سکوت کرده ایم و تمام تلاش مان برای کاهش مشکلات است ولی مردم بدانند که جایگاه داران 
نه تنها هیچ نقشی در این تصمیمات ندارند بلکه بیشترین آسیب ها و زیان های مادی و معنوی 
متوجه آنهاست بنابراین در شرایط فعلی همدلی بین کارکنان جایگاه ها و مردم می تواند مشکلات 
را کمتر کند و توصیه ما این است افرادی که کارت سوخت شخصی دارند و اکثریت هستند حتما 
از آن استفاده کنند و به امید کارت آزاد جایگاه به پمپ بنزین نروند چراکه کارت های جایگاه ها هم 
محدودیت های خاص خود را دارد، البته میزان استفاده مردم از کارت سوخت شخصی افزایش 

چشمگیر داشته ولی برای تحقق مصوبه مجلس کافی نیست.
در شرایط کنونی تامین سوخت بسیار دشوار است

قلیزاده با بیان اینکه درخواست کاهش مصرف از جانب مردم در حالی که خودروها پرمصرفند راه 
به جایی نمی برد، خاطرنشان کرد: تامین سوخت برای کشوری که هر روز میزان توزیع نرمالش در 
حال افزایش است کاری بسیار دشوار است ولی علیرغم مشکلات زیاد؛ تلاش بر این هست که 
سوخت به موقع به جایگاه ها برسد و توجه به استان های مرزی، رعایت عدالت بین جایگاه ها در 
اجرای طرح هایی مثل کدینگ و جبران زیان آنها و جلوگیری از تحت الشعاع قرار گرفتن رساندن 

سوخت به مصرف کننده واقعی باید به دقت انجام شود.

اخبار کوتاه 

نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک درباره خروج سازندگان از 
بازار مسکن گفت: در چند سال اخیر این موضوع شدت بیشتری 
پیدا کرده است. در واقع کسانی که قبلا وارد بحث تولید مسکن 

شده بودند، امروز نیستند.
داود بیگی نژاد در پاســخ به این پرسش که برخی روایت های میدانی حاکی از 
آن است که سازندگان در حال خروج از بازار مسکن هستند. شما هم یک چنین 
موضوعی را قبول دارید؟ آیا سازندگان در حال مهاجرت به بخش های دیگر شغلی 
هستند؟ اظهار داشت: در رابطه با این که سازندگان از این شغل خارج شده اند، باید 
بگویم که در چند سال اخیر این موضوع شدت بیشتری پیدا کرده است. در واقع 
کسانی که قبلا وارد بحث تولید مسکن شده بودند، امروز نیستند.وی افزود د: چند 
عامل در این موضوع دخیل بوده که سازندگان از تولید مسکن خارج شده اند. شاید 
اصلی ترین موضوع این باشد که هزینه های تولید مسکن سنگین شده است و 
دیگر، تولید مسکن از توان افراد یا چند نفر خارج شده است. در حال حاضر هزینه ها 
با چند سال قبل خیلی متفاوت شده است. شما دقت کنید، نهایت این هزینه ها در 

قیمت تمام شده تاثیر دارد.

نایب رئیس اتحادیه مشــاوران املاک به خبرآنلاین گفت:اما این که چرا افراد 
در حالی که یک ساختمان گران ساخته می شود، در بخش ساخت وساز مسکن 
باقی نمی مانند، باید گفت به همان نسبت که هزینه تولید مسکن افزایش پیدا 
می کند، وزن قیمتی هم سنگین تر می شود. در این شرایط، به همان نسبت خواهان 
و درخواست کننده و مراجعه کننده برای خرید مسکن کمتر می شود. یعنی خواب 
سرمایه برای تولیدکننده افزایش پیدا می کند.ییگی نژاد تصریح کرد: حالا ما صرفا در 
جهت تولید صحبت کردیم، اما شما می دانید که اگر برای یک ساختمانی بخواهیم 
شــرایط تولید را فراهم کنیم، مدت زمان طولانی ای می بایســت در شهرداری 
برای گرفتن پروانه ساختمانی طی کنیم. این مدت زمانی که طول می کشد تا 
ســرمایه گذار به عنوان سازنده وارد بحث تولید شود و بتواند در نهایت سرمایه و 
ســود خود را استخراج کند، طولانی شده است.وی خاطرنشان کرد: چند سالی 
هم هست که هیچ مشوق بانکی تاثیرگذاری نداریم تا کسی که می خواهد یک 
واحد آپارتمانی را بخرد، بتواند از تسهیلات بانکی استفاده کند. از سوی دیگر، بعضا 
در برخی مناطق و در یک مقطع زمانی، وام ها بی تاثیر شده است. یعنی چه وام را 

بگیرید و چه نگیرید، تاثیری ندارد، چراکه دردی را از شما دوا نمی کند.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در 
توزیع کالای اساســی نیازمند یک ساز 
و کار هستیم تا توزیع براساس الگوی 
مصرف باشد، تاکید کرد: این مسئله در 
بســیاری از موارد همچون توزیع برق 
مدنظر بوده و باید همین الگو مبنای کار 

قرار گیرد.
جعفر قادری با اشاره به توزیع نامناسب کالاهای 

اساســی مردم گفت:عوامل متعددی وجود دارد که کالا با ارز ترجیحی وارد و 
بر مبنای ارز آزاد قیمت گذاری شود با این حال چاره کار توزیع براساس کارت 
الکترونیک  است.قادری با بیان اینکه توزیع بر اساس کارت الکترونیک مشکلات 
را برطرف خواهد کرد و افراد براساس این کارت طیف وسیع تری از کالاها را تهیه 
می کنند، بیان کرد: کارت الکترونیک کالا می تواند جایگزین نظام کوپنی شود. ما 

از این طریق می توانیم قدرت خرید مردم را بیشتر کنیم.

وی تصریح کرد: همچنین  اگر کالای اساسی 
با ارز نیمایی وارد شود مابه التفاوت قیمت کالای 
خارجی و داخلی عملًا باعث قاچاق خواهد شــد. 
بنابراین محدودیت در منابع اجازه نمی دهد تا بیش 

از نیاز  کالا وارد کنیم و جلوی احتکار را بگیریم.
قادری با بیان اینکه دولت باید فکری اساسی برای 
ایجاد کالابرگ الکترونیکی داشته باشد تا وضعیت 
کالای اساسی در شرایط تثبیت شده قرار گیرد،ادامه 
داد: مــا باید در این فرآیند اطمینان پیدا کنیم که 
حداقل کالا در اختیار خانوار قرار می گیرد تا مازاد بر آن، خانوار بتواند با نرخ آزاد 

خریداری کند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در گفت وگو با خانه ملت، با بیان اینکه 
در توزیع کالای اساسی نیازمند یک ساز و کار هستیم تا  توزیع براساس الگوی 
مصرف باشــد، تاکید کرد:  این مسئله در بسیاری از موارد همچون توزیع برق 

مدنظر بوده و باید همین الگو مبنای کار قرار گیرد.

سازندگان از بخش مسکن فرار کردند
یک اتفاق عجیب و نگران کننده در بازار مسکن

نباید کالا با ارز ترجیحی وارد و به نرخ آزاد قیمت گذاری شود
قادری:

عضو فراکسیون مستقلین ولایی مجلس 
با بیان اینکه بی توجهی به خروج مغزها 
از کشور مشــکلاتی را به دنبال خواهد 
در  نخبگان  آوری  داشــت، گفت:جمع 
مدارس خاص و آموزش و پرورش برای 
بهتر بودن و در نهایت اعزام آنها به خارج 

از کشور سیاست نادرستی بود.
مسعود پزشکیان  در مورد سهمیه بندی شدن بیش 
از ۵۰ درصد صندلی دانشــگاه ها، گفت: در دوران 

هشــت سال دفاع مقدس تعداد بسیاری شهید دادیم تا عدالت را در جامعه برپا 
کنیم، شهدا و جانبازان برای عزت و عظمت اسلام نبرد کردند، امروز سهمیه بندی 
دانشگاه ها بیش از ظرفیت دور از عدالت باعث آزردگی نخبگان و مغزها در تمام 

رشته ها شده است، این سهمیه بندی همه گونه به ضرر کشور است.
 خالی شدن کشور از مغزها و نخبگان کشوری

 به ضرر کشور خواهد شد
نماینده مردم تبریز و آذرشهر و اسکو در مجلس در گفت وگو با خانه ملت، با 
انتقاد از سهمیه بندی صندلی دانشگاه ها، افزود: ادامه این رویه منجر به خالی 
شدن کشور از مغزها و نخبگان کشوری خواهد شد، اگر امروز به علم و پژوهش 
نخبگان ســرزمینی خود افتخار می کنیم در نتیجه سرمایه هایی است که به 

واسطه تلاش و کوشش سعی کرده ایران را به این درجه برسانند. 
سیاست نادرست نخبه پروری در کشور 

پزشکیان با انتقاد از خروج بسیاری از فارغ التحصیلان مدارس نخبه پروری 

در کشــور، اظهار داشت: جمع آوری نخبگان در 
مدارس خاص و آموزش و پرورش برای بهتر بودن 
و در نهایت اعزام آنها به خارج از کشور سیاست 
نادرستی بود، این سیاست گذاری توسط مسئولان 
فرهنگی برای ویژه پروری نخبگان و مهیا نکردن 

شرایط ماندگاری آنها است.
مخالفت با ادغام تمام مدارس مسیری 

برای خروج نخبگان
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با انتقاد 
از عملکرد شورای انقلاب فرهنگی در مورد بهره گیری همه دانش آموزان از  
یک سیســتم آموزشی، یادآور شد: در دوران دولت دوازدهم برای از بین بردن 
تبعیض آموزشی پیشنهاد شد همه مدارس ادغام شده و همگی از یک سیستم 
پیروی کنند که متاسفانه شورای انقلاب فرهنگی در عرض یک هفته طی 
برگزاری جلساتی با چنین پیشنهادی مخالفت کرد که همین دلیلی دیگر برای 
خروج نخبگان از کشور شد.وی با بیان اینکه بی توجهی به خروج مغزها از کشور 
مشکلاتی را به دنبال خواهد داشت، خاطرنشان کرد: بی تردید  بی توجهی به 
نخبگان علمی در تمام عرصه ها تبعات گرانی را به دنبال خواهد داشت، اگر 
شرایط به همین وضعیت پیش رود برای جبران بسیاری از کمبودها نیازمند 
سایر کشورها خواهیم بود به فرض مثال بسیاری از بیماران برای درمان هایی که 
امروز ایران در درمان آن سرآمد منطقه است مجبور به خروج از کشور خواهند 
شد، تعیین سقف درآمد بنام حقوق نجومی برای پزشکان اقدام اشتباهی بود که 

مسیر خروج نخبگان  پزشکی را نیز هموار کرد.

نماینده کرمانشاه با اشــاره به روند حضور زوار ایرانی در مراسم 
اربعین گفت: خواهشم این است هم به زائر اطلاع رسانی شود که چه 
ساعتی به مرز مراجعه کند و هم این که این امکان وجود داشته باشد 
وقتی زائران و علاقمندان حضرت ابی عبدالله در »سامانه سماح« 

ثبت نام کردند، همان جا برای شان پیامک بیاید و نوبت دهی شوند.
محمد رشیدی درباره پیش بینی  ازدحام زائران در مرزهای کشورمان با عراق و این که 
چه تدابیر و تمهیداتی باید اندیشیده شود تا اتفاقات سال گذشته درخصوص برگزاری 
این مراسم مجدداً تکرار نشود، گفت: خدا را شکر استقبال از زیارت اربعین با این هوای 
گرم و شرایط سختی که به لحاظ آب و هوایی وجود دارد، بسیار زیاد است.نماینده 
کرمانشاه در مجلس در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به این که پیش بینی می شود امسال 
از کشور ما شاید نزدیک به ۵ میلیون نفر به زیارت اربعین مشرف شوند، عنوان کرد: 
دولت باید تمهیدات دقیقی بیندیشد تا زائران خصوصا در پایانه های مرزی و هنگام 
خروج و ورود به کشــور دچار مشکل و ناراحتی نشوند.وی با یادآوری این که سال 
گذشته واقعا شرایط، شرایط مناسبی نبود و برای مردم مشکلات جدی در مرز ایجاد 
شد، بیان کرد: امسال اتفاقی که افتاده این است که هم مرز مهران و هم مرز خسروی 
۲۴ ســاعته و به طور شبانه روزی زائر می پذیرند و خروجی می دهند که این کمک 
می کند بار کم شود. هرچند فراوانی جمعیت بسیار بیشتر از این هاست و ممکن است 
دچار مشکل شویم. خواهشم این است هم به زائر اطلاع رسانی شود که چه ساعتی به 
مرز مراجعه کند و هم این که این امکان وجود داشته باشد وقتی زائران و علاقمندان 
حضرت ابی عبدالله در »سامانه سماح« ثبت نام کردند، همان جا برای شان پیامک 
بیاید و نوبت دهی شوند.این نماینده مجلس افزود: با این شرایط فعلی در مرز ازدحام 
می شود، هوا گرم است و در شرایط سخت زائر اذیت می شود و بالاخره این پایانه های 

مرزی ما هم یک ظرفیتی دارند و به همین جهت باید یک برنامه ریزی از سوی ستاد 
اربعین صورت گیرد که به زائر اطلاع رسانی شود تا وی دچار آسیب نشود. ما امسال 
علاوه بر ازدحام جمعیت گرمای هوا را هم در مرزها و هم در کشــور داریم که این 
نیازمند برنامه ریزی است. ما از وزارت کشور مطالبه کردیم و قبلا هم گفتیم پیشاپیش 
آمادگی این را داشته باشند که ۵ میلیون زائر امسال به زیارت اربعین مشرف شوند. 
وی تاکید کرد: اگر تمهیدات و برنامه ریزی ها و اطلاع رسانی به وقت نباشد، ممکن 
است باعث اذیت زائر شود امیدواریم در ابتدا و شروع حرکت زوار اربعین اگر مشکلی 
وجود دارد با اطلاع رسانی دقیق اصلاح شود.رشیدی درخصوص این که کشور عراق 
بیانیه داده که زائران ایرانی ۱۰ روز قبل از آغاز مراسم اربعین به این کشور مراجعه 
کنند اما شاهدیم حرکت زائرین از کشور بسیار زودتر از موعدی که این کشور عنوان 
کرده اتفاق افتاده آیا عراق می تواند مانع زوار ایرانی شود، گفت: نمی تواند مانع شود. به 
دلیل آن که معمولا ۱۰ روز قبل از مراسم اربعین موکب ها و وسایل پذیرای شان آماده 
می شود، چنین اطلاع رسانی کرده اند. وی خاطرنشان کرد:  نظر عراق این است که زائر 
وارد خاک این کشور شود اما اگر موکب های پذیرایی آماده نباشد، خودشان ناراحت 
می شوند برای همین است که اعلام کردند ۱۰ روز قبل از آغاز مراسم آمادگی پذیرایی 
داریم. از سوی دیگر هم به دلیل این که ما درخواست بسیار بالا از سوی زائرین داشتیم 
و بیشتر از قبل است برای اینکه در روزهای پایانی دچار ازدحام در مرزهایمان نشویم، 
این مساله پیش بینی شد که امسال زودتر اجازه دهند زائران  به سمت زیارت اربعین 
حرکت کنند اما از جهت پذیرایی در کشور عراق معمولا از ۱۰ روز قبل از مراسم اربعین 
موکب  ها آماده می شوند البته امیدوارم امسال کشور عراق کمک و همراهی کند چرا 
که خیل مشتاقان رو به افزونی است و مطمئن باشید سال های بعد این جمعیت بیشتر 

و بیشتر خواهد شد لذا دو کشور باید با هم هماهنگی داشته باشند.

سیاست نادرست نخبه پروری در کشور به خالی شدن 
مغزها و نخبگان کشور منجر خواهد شد

 نماینده کرمانشاه :با شرایط فعلی
 در مرزها ازدحام می شود

کسب  کارها؛ بزرگترین بازندگان محدودیت های  اینترنتی
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور مطرح کرد:

رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور گفت: 
وقتی میلیون های کاربر ایرانــی، از جمله فعالان 
اقتصادی، روی برخی پلت فرم های خارجی فعال 
هســتند و تجربه هم ثابت کــرده نمی توانیم با 
اقداماتی مثل فیلترینگ این مطالبه را از بین ببریم، 
تصمیم منطقی این است که به جای محدودسازی، 
قدرت تولید محتوای خودمان در این بســترها را 

افزایش دهیم.
گرچه آمار قابل اســتنادی از میزان استفاده کاربران ایرانی از 
فیلترشکن  ها وجود ندارد؛ اما با توجه به مسدودسازی گسترده 
فضای مجازی به ویژه شبکه های اجتماعی محبوب، کشور ما 
یکی از بیشترین استفاده کننده انواع فیلترشکن در جهان است که 

به گفته مسئولان بازار میلیاردی را ایجاد کرده است.
اخیرا محمدحسن آصفری نماینده مجلس از درآمد سالانه ۵۰ 
هزار میلیارد تومانی فروش فیلترشکن ها در کشور خبر داد و گفت: 

»این فیلترشکن ها یک ریال هم مالیات پرداخت نمی کنند.«
سال گذشــته نیز صحبت هایی از ســاماندهی فروشندگان 
وی پی ان در کشور به میان آمد که به شدت مورد انتقاد کاربران 
در فضــای مجازی قرار گرفــت و دولت متهم به همکاری با 
فیلترشکن ها شد. البته کارشناسان این کار را از نظر فنی شدنی 

ندانستند و به نظر می رسد این راهکار در حد حرف باقی ماند.
در حالی این سخن ها هر از چندگاهی بر زبان مسئولان کشور 
جاری می شود که بررسی ها نشان می دهد فروش انواع وی پی ان 
و فیلترشکن در کشور به راحتی انجام می شود؛ هیچ نظارتی بر 

آنها نیست.

یکی از فروشــندگان وی پی ان دراین بــاره به »تیتر کوتاه« 
گفت: درحال حاضر تقریبا همه کسانی که مشغول به تعمیرات 
نرم افزاری گوشی همراه و لپ تاپ هستند به نصب فیلترشکن 
هم اقدام می کنند و باتوجه به فیلتر شدن اینستاگرام طی یکسال 

گذشته، بیشترین درآمدشان از نصب فیلترشکن است.
وی درباره قیمت و هزینه نصب فیلترشکن ها گفت: بستگی به 
نوع آن دارد؛ اما به طور میانگین می توان گفت که هزینه ماهانه 

آن از ۲۰۰ هزار تومان تا ۷۰۰ هزار تومان است.
او در پاسخ به این سوال که آیا ضمانتی برای کارکرد صحیح این 
فیلترشکن ها است و چقدر می توان امید داشت که بعد از مدتی از 
کار نیافتند؟ گفت: اصولا تا زمانی که در زیرساخت کشور اختلالی 
به وجود نیاید و محدودیت جدیدی اعمال نشود، فیلترشکن ها و 
وی پی ان ها قطع نمی شوند و بدون مشکل کار می کنند. اما به 
طور کلی هیچ ضمانتی بر کارکرد بدون اختلال وجود ندارد و 
ممکن است بدون هیچ اخطار قبلی از کار بیفتند یا روی اپراتور 

خاصی به درستی کار نکنند.
بلایی که فیلترینگ بر سر کسب و کارها آورد

مسئول یکی از فروشگاه های اینستاگرام درباره میزان درآمد 
خود بعد از فیلترینگ اینستاگرام گفت: تابستان سال گذشته درآمد 
ماهانه ما به حدود ۱۵ میلیون تومان می رسید؛ اما بعد از فیلترینگ 
اینســتاگرام این رقم به ماهی دو تا سه میلیون رسید و حالا با 
افزایش استفاده از فیلترشکن ها توسط مردم و دسترسی آنها به 

اینستاگرام، ماهانه حدود ۶ میلیون درآمد داریم.
حسن هاشمی رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور نیز 
درگفت وگو با »تیتر کوتاه«، فیلترینگ را عامل بحران اقتصاد 

دیجیتال عنوان کرد و گفــت:  ای کاش به جای فیلترینگ و 
تبلیغات زرد برای پیام رسان های داخلی، حق انتخاب کاربر را به 
آنها گوشزد کنیم تا بدانند اگر روزی، هم سطح توییتر هم باشند، 
باز باید برای انتخاب شدن تلاش کنند.وی افزود: دسترسی به 
اینترنت پرسرعت و پایدار حق طبیعی همه مردم است و طبیعتا 
کسانی که قرار است به عنوان فریلنسر رسمی و قانونی شناخته 
شوند هم باید از این حق بهره مند باشند، حتی از نظر ما افرادی 
مانند فریلنسرها باید به سرویس ها و خدمات بین المللی مثل 
اینترنت ماهواره ای اســتارلینک هم دسترسی داشته باشند، اما 
اگر دسترسی فریلنسرها به سرویس ها و خدماتی فراتر از سطح 
عمومی جامعه مد نظر است، این کار باید به شکلی باشد که افکار 
عمومی به دلیل سیاست هایی مانند فیلترینگ، از آن به معنای 
محدودیت برای اکثریت و بهره مندی برای اقلیت برداشت نکند.

رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور ادامه داد: متاسفانه 
مشــکل آن است که آنچه در جلســات مشترک بین بخش 
خصوصی و نمایندگان دولت و حاکمیت مطرح می شود، از نظر 

زاویه نگاه با هم بسیار متفاوت است، حرف ما این است که در 
سال های اخیر، با حمایت های دولت و حاکمیت، هزاران شرکت 
دانش بنیان و چند میلیون کسب و کار روی بستر اینترنت ایجاد 
شده که توانسته فرصت های اقتصادی متعددی برای عموم مردم 
در نقاط مختلف کشور فراهم کند، حتی در روستاهای دوردست؛ 
بنابراین نمی شود به این سادگی درباره قطع اینترنت و مسدود 
کردن بستر اصلی این اکوسیستم اقتصادی روی پلفترم های 

فراگیری مانند اینستاگرام و واتس اپ تصمیم گیری کرد.
هاشمی ادامه داد: اکوسیستم اقتصاد دیجیتال با دستور و اجبار 
شکل نمی گیرد و اگر قرار باشد دولت با همین روش پیش برود، 
سرنوشت این اکوسیستم هم مشابه اکوسیستم های طبیعی از 

جمله دریاچه ارومیه و هورالعظیم خواهد شد.
رئیس سازمان نصر کشور به عدم تناسب سرعت رشد اقتصاد 
دیجیتال ایران و رشد پلت فرم های داخلی   و تعداد کاربران آنها به 
عنوان بازار هدف اشاره کرد و گفت: یک نکته مهم که گاهی 
نادیده گرفته می شود، بازار هدف این کسب و کارهاست؛ فرض 
کنیم این فعالان اقتصــادی به پلت فرم های داخلی مهاجرت 
کردند، وقتی چند ۱۰ میلیون کاربر، که همان بازار هدف هستند، 
در پلت فرم های بومی حضور ندارند، چه امیدی برای رونق این 
کســب و کارها وجود دارد؟ البته این ادعا مطرح می شود که با 
موج مهاجرت کاربران داخلی به پلت فرم های بومی مواجهیم اما 
صحت سنجی این ادعا خیلی سخت نیست و به راحتی می توان 

دقیق نبودن آن را اثبات کرد.
وی در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر حتی نمایندگان مجلس 
هم تایید کرده اند کــه ظرفیت پلت فرم های داخلی جوابگوی 

نیازهای فضای کسب و کار نیست، وقتی سرعت توسعه این 
پلت فرم ها بسیار کندتر از سرعت رشد اقتصاد دیجیتال کشور 
اســت، آیا راهش این است که جلوی سرعت چشمگیر رشد 

فعالان اقتصادی را بگیریم؟
رئیس سازمان نصر کشور ادامه داد: وقتی میلیون های کاربر 
ایرانــی، از جمله فعالان اقتصــادی، روی برخی پلت فرم های 
خارجی فعال هستند و تجربه هم ثابت کرده نمی توانیم با اقداماتی 
مثل فیلترینگ این مطالبه را از بین ببریم، تصمیم منطقی این 
است که به جای محدودسازی، قدرت تولید محتوای خودمان در 
این بسترها را افزایش دهیم و تلاشمان این باشد که از این بستر 
آماده به بهترین شکل استفاده شود. در کنار این حضور قوی، حتما 
و قطعا باید تقویت پلت فرم های بومی را هم دنبال کنیم. هاشمی 
معتقد است: فراموش نکنیم که پلتفرم های بین المللی، همان طور 
که از اسمشان مشخص است در بستر جهانی فعال هستند که 
علاوه بر مخاطبان و کاربران داخلی، حجم قابل توجهی از کاربران 
دیگر کشــورها را نیز شامل می شود و محتوای تولیدی در این 
بستر هم بسیار گسترده تر است و باید به همه این ویژگی ها به 
دید فرصت نگاه کرد. وی درپایان گفت: مهم ترین ویژگی اقتصاد 
دیجیتال و دنیای مجازی، برداشته شدن مرزهای جغرافیایی است 
که اتفاقا این ویژگی برای ما یک مزیت و فرصت بسیار فوق العاده 
اســت و می توانیم تحول بزرگی در اقتصاد کشور ایجاد کنیم، 
تحریم های خارجی را دور بزنیم و توان فنی و تخصصی شان 
را به کمک کشور بیاوریم؛ اما متاسفانه به جای استفاده از این 
فرصت، خودتحریمی هایی ایجاد می کنیم که نابودکننده فضای 

کسب و کار است.

 بدعت مرکز آمار در انتشار تورم
تورم نقطه به نقطه برای اولین بار در سال 1402 صعودی شد داده های مرکز آمار که در اقدامی عجیب، از طریق یک خبرگزاری منتشر شد، از کاهش تورم سالانه 

و رشد تورم نقطه ای و ماهانه حکایت دارد.
روز گذشته در اتفاقی عجیب، یک خبرگزاری رسمی در گزارشی اختصاصی آمار و ارقام تورم مرداد ماه سال جاری را منتشر 
کرد. در حالی که منبع آمار اعلام شده درگزارش این خبرگزاری، مرکز آمار ایران است اما تا لحظه نگارش این گزارش، 
همچنان خبری از داده های مرکز آمار از نرخ تورم در وبسایت رسمی این مرکز وجود ندارد.بر اساس داده های منتشر شده، 
با وجود کاهش نسبی نرخ تورم سالانه، نرخ تورم نقطه به نقطه در مرداد ماه صعودی بوده  است. نرخ تورم ماهانه نیز از مرز 

مجاز دو درصدی خود عبور کرد.
رشد تورم نقطه ای برای اولین بار در سال 140۲

در دومین ماه تابستان امسال، نرخ تورم سالانه و نقطه به نقطه وضعیت متفاوتی داشتند. نرخ تورم نقطه به نقطه که 
به تازگی از اثر حذف ارز ترجیحی رهایی یافته بود، برای اولین بار در سال ۱۴۰۲ صعودی شد و از ۳9.۴ درصد در تیر ماه، 
به ۳9.8 درصد در مرداد ماه رسید.تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر سطح عمومی قیمت ها را نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته نشان می دهد. به عبارت دیگر تورم نقطه به نقطه ۳9.8 درصدی به این معناست که خانوارهای کشور، در مرداد ماه 

امسال برای خرید یک سبد یکسان از کالاها و خدمات، به طور میانگین ۳9.8 درصد بیشتر از مرداد ماه سال گذشته هزینه 
کرده اند.از سوی دیگر، نرخ تورم سالانه که میانگین نرخ تورم در ۱۲ماه گذشته است، برای سومین هفته متوالی به روند 
نزولی خود ادامه و در حالی که ماه گذشته رقم ۴۷.۵ درصدی را ثبت کرده بود، در مرداد ماه به ۴۶.۷ درصد کاهش یافت.

عبور تورم ماهانه از محدوده مجاز
به گزارش تجارت نیوز، بررسی ها حاکی از آن هستند که در نرخ تورم ماهانه که در دو ماه اخیر در سطح دو درصد تثبیت 
شده بود، در مرداد ماه به ۲.۴ درصد افزایش یافت. این در حالیست که محاسبات دنیای اقتصاد نشان می دهند برای اینکه 
نرخ تورم سالانه در پایان سال ۱۴۰۲ به هدف ۳۰ درصدی تعیین شده توسط محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی، 
دست پیدا کند، ضروری است که نرخ تورم ماهانه زیر سطح دو درصدی تثبیت شود.حالا اما نرخ تورم ماهانه از حد مجاز خود 

عبور کرده و این نگرانی وجود دارد که با تداوم این وضعیت، نرخ تورم سالانه نیز از هدف تعیین شده فراتر رود.

مسابقه انتشار آمار تورم
با وجود اینکه دولت ها همواره در انتشار آمارهای اقتصادی ضعف داشته اند اما این وضعیت در دولت سیزدهم ابعاد تازه ای 
پیدا کرده و این ضعف تشدید شده است. پس از آنکه در ماه گذشته، داود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه، از طریق 
یک توئیت آمار تورم تیر ماه را منتشر کرد، در مرداد ماه نیز این وظیفه به یک خبرگزاری واگذار شد! این اشخاص غیرمرتبط 
در حالی وارد یک مسابقه برای انتشار آمار تورم شده اند که مراجع اصلی ارائه این آمار در خوابی عمیق هستند؛ بانک مرکزی 
که چندی پیش به بهانه های قانونی از انتشار این آمارها کنار کشید و تنها گلچینی از آمار تورم را اعلام می کند، مرکز آمار 

نیز همچنان آمار گزارش خود از تورم مرداد ماه را منتشر نکرده است.
حبس آمارها چه آثاری دارد؟

در آخر باید گفت بدعت مرکز آمار در انتشار داده های تورم، آن هم تنها یک ماه پس از انتصاب داریوش ابو حمزه به عنوان 
رئیس جدید این مرکز از سوی رئیس سازمان برنامه و بودجه، نه تنها سبب می شود که رسانه های مستقل، مردم و فعالان 
اقتصادی به جزئیات آمار تورم از جمله تورم استان ها و بخش های اقتصادی مختلف دسترسی نداشته باشند بلکه اعتبار 

مراجع آماری را نیز زیر سوال می برد.

آگهی تعیین تکلیف ثبتی اراضی زهره طیری
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
ــی  ــت ثبت ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــه قان ــن نام ــاده ۱۳ آئی ــون و م ــاده ۳ قان آگهــی موضــوع م
ــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۲۳۴۱  ــر رای ش ــمی براب ــند رس ــد س ــاختمانهای فاق ــی و س و اراض
ــی اراضــی و  ــت ثبت ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــات اول/دوم موضــوع قان ــورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۰ هی م
ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک کرمانشــاه ناحیــه 
ــماره  ــم بش ــد حات ــری فرزن ــره طی ــم زه ــی آقای/خان ــارض متقاض ــه بلامع ــات مالکان ــک تصرف ی
ــاب  ــک ب ــگ ی ــه دان ــاه درس ــادره از کرمانش ــی ۳۲۵۵۱۵۸۱۳۳ ص ــماره مل ــنامه ۲۷۷ و ش شناس
ــه ۱۲۳ پ ۲۹ ،  ــتان کوچ ــاق بس ــوار ط ــه آدرس بل ــع ب ــر مرب ــاحت ۲۴۰.۱۶ مت ــاختمان مس س
واقــع در محــدوده اراضــی پــلاک ۳۴ فرعــی از ۱۴۱ اصلــی بخــش یــک حومــه حــوزه ثبــت ملــک 
کرمانشــاه ناحیــه یــک خریــداری مــع الواســطه از مالــک رســمی مشــاعی بانــو فخــر التــاج ربیــع 
محــرز گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه ۱۵ روز آگهــی 
می شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته 
باشــند میتواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره 
ــراض، دادخواســت  ــخ تســلیم اعت ــاه از تاری ــک م ــس از اخــذ رســید، ظــرف مــدت ی تســلیم و پ
خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و 

عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۵/۲۱ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۶/۰۶

سجاد مؤیدی 
رئیس ثبت اسناد و املاک

۱۵۰۸/م الف/۱۲


